

DOMINION BUREAU OF STATISTICS

OTTAWA - CANADA

Published by Authority of the Minister of Industry, Trade and Commerce

CATALOGUE No.

53-002

MONTHLY -- MENSUEL

Vol. 25 No. 1

Price: 10 cents, \$1.00 a year

Vol. 25 N° 1

Prix: 10 cents, \$1.00 par année

PASSENGER BUS STATISTICS(Intercity and Rural)
(Class I Carriers Only)STATISTIQUE DES AUTOBUS-VOYAGEURS(Interurbain et rural)
(Voituriers de la catégorie I seulement)

JANUARY - 1971 - JANVIER

This report on Class 1 passenger bus companies include only those firms whose revenues are derived principally from intercity and rural operations. The companies filing monthly statistical reports in 1971 are obtained from those firms who reported annual gross operating revenues of \$100,000 or more for the 1969 annual report "Passenger Bus Statistics", Catalogue number 53-215.

Of the 66 firms reporting revenues of \$100,000 or more for the 1969 annual report, 13 firms are excluded from the 1971 monthly reports for the following reasons: 7 firms have merged into 3 units, 3 firms are exempt owing to seasonal sightseeing operations for which insufficient information is available, 3 firms are unable to provide data on a monthly basis, 1 firm ceased operations in 1970 and 4 firms derive the largest percentage of their revenues from school bus contracts. In addition to the remaining 51 firms, 4 firms are reporting monthly data although no annual reports were received in 1969.

Where a change in the number of firms covered occurs in later series, the change will be indicated in the text. Where possible, urban and school bus data are excluded from the report.

Le présent bulletin sur les entreprises de transport de voyageurs par autobus (Catégorie 1) ne comprend que les entreprises dont les recettes proviennent en majeure partie du transport interurbain et rural. Les entreprises qui produisent des déclarations mensuelles en 1971 font partie de celles qui ont déclaré des recettes brutes d'exploitation de \$100,000 ou plus en 1969 aux fins de la publication annuelle intitulée Statistique des Autobus-voyageurs (numéro de catalogue 53-215).

Soixante-six entreprises ont déclaré des recettes de \$100,000 ou plus en 1969; 15 d'entre elles sont exclues des publications mensuelles de 1971 pour les raisons suivantes: 7 entreprises ont fusionné en 3, 3 ne sont pas tenues de répondre à l'enquête à cause de leur activité saisonnière de visites touristiques sur laquelle les renseignements sont insuffisants, 3 entreprises ne sont pas en mesure de déclarer mensuellement, 1 a cessé ses opérations en 1970 et 4 tirent le gros de leurs recettes du ramassage scolaire. En plus des 51 autres entreprises, 4 produisent des déclarations mensuelles mais n'ont pas présenté de déclaration annuelle pour 1969.

Si le nombre d'entreprises sujettes à l'enquête vient à varier, le changement sera indiqué dans le texte. Là où il a été possible de le faire, les chiffres relatifs aux autobus urbaines et aux autobus scolaires ont été exclus.

Transportation and Public Utilities Division
Transportation Section

March - 1971 - Mars

8701-541

Division des transports et des services
d'utilité publique
Section des transports

Passenger Bus Statistics
(Intercity and Rural)

January 1971

No.		Year to date -- À date		January -- Janvier		Atlantic Provinces Provinces Atlantiques	
				1971	1970 ^r	1971	1970 ^r
1	Firms reporting(1)	No.		53	56	8	8
	<u>Revenue passengers carried</u>						
2	Regular service	"	3,498,576	3,342,138	253,971	238,574	
3	Chartered service(2)	"	279,093	255,617	10,490	8,837	
4	Total	"	3,777,669	3,597,755	264,461	247,411	
	<u>Revenue vehicle miles run</u>		Cumulative figures will appear here in subsequent issues				
5	Regular service	"	8,871,388	8,541,617	589,609	613,377	
6	Chartered service	"	968,979	906,897	37,513	41,067	
7	Total	"	9,840,367	9,448,514	627,122	654,444	
	<u>Fuel consumed</u>						
8	Diesel oil	Imp.	1,331,891	1,246,039	81,299	86,206	
9	Gasoline	gal.	97,228	87,091	17,019	17,240	
10	Total operating revenue	\$	6,257,417	5,713,119	300,651	269,362	

(1) The total for Canada, which is the number of individual companies reporting, is less than the addition of the number of firms reporting in each province, as some firms operate in more than one province.

(2) The number of passengers carried in chartered service is only approximate as exact counts are not made for all trips.

^r Revised figures.

Statistique des autobus-voyageurs
(Interurban et rural)

Janvier 1971

No.	Québec		Ontario		Prairie Provinces Provinces des Prairies		British Columbia Colombie-Britannique		No.
	1971	1970 ^r	1971	1970 ^r	1971	1970 ^r	1971	1970 ^r	
17	19	15	15	15	12	12	8	8	1
1,620,588 96,583	1,595,327 91,289	877,887 118,726	808,699 97,772	459,531 17,034	405,180 13,006	286,599 36,260	294,358 44,713	"	
1,717,171	1,686,616	996,613	906,471	476,565	418,186	322,859	339,071	"	4
2,689,270 251,046	2,549,602 231,060	2,319,592 392,901	2,205,236 351,150	2,779,798 229,705	2,705,344 205,853	493,119 57,814	468,058 77,767	"	5
2,940,316	2,780,662	2,712,493	2,556,386	3,009,503	2,911,197	550,933	545,825	"	6
416,696 20,371	378,933 18,138	375,313 37,188	334,657 36,023	391,633 12,396	378,239 8,345	66,950 10,254	68,004 7,345	gall. (Huile diesel	8
1,935,432	1,709,879	1,803,802	1,650,641	1,757,053	1,658,278	460,479	424,959	imp. (Essence	9
								\$ Total, recettes d'exploitation	10

(1) Le total national, qui est le nombre de sociétés répondantes, est inférieur à la somme de l'ensemble des sociétés répondantes de chaque province, parce que certaines sociétés sont établies dans plus d'une province.

(2) Le nombre de voyageurs transportés dans des véhicules loués n'est qu'approximatif parce que le nombre exact n'est pas compté pour tous les voyages.

^r Nombres rectifiés.



1010704604

- 4 -

SUMMARY

A comparison of January 1971 figures with those for the same period of 1970 indicates that a total of 3,777,669 (3,597,755) passengers were carried by 53 intercity and rural bus companies during the month, representing an increase of 5.0 per cent.

Vehicle miles totalled 9,840,367 (9,448,514) an increase of 4.1 per cent.

The consumption of diesel oil increased to 1,331,891 (1,246,039), and gasoline consumption increased to 97,228 (87,091) gallons.

Total operating revenue for the current month was \$6,257,417 an increase of 9.5 per cent from the \$5,713,119 reported in 1970.

SOMMAIRE

En comparant les chiffres de janvier 1971 à ceux de janvier 1970, on constate que 53 entreprises ont transporté 3,777,669 voyageurs, soit une augmentation de 5.0 p. 100 (3,597,755 en 1970).

Le nombre total de milles parcourus a été de 9,840,367 soit une augmentation de 4.1 p. 100 (9,448,514 en 1970).

De 1970 à 1971, la consommation de carburant diesel est passée de 1,246,039 gallons à 1,331,891 gallons et celle d'essence de 87,091 à 97,228 gallons.

Pendant le mois observé, les recettes ont été de \$6,257,417, soit une augmentation de 9.5 p. 100 par rapport à 1970 (\$5,713,119).

